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BROI.0002.4.2020 
Protokół nr XVI/20  

 z obrad XVI Sesji Rady Powiatu we Włocławku 
 z dnia 29  kwietnia 2020 roku 

 
1. Otwarcie obrad XVI Sesji Rady Powiatu 

 
Pan Zygmunt Wierzowiecki – Przewodniczący Rady Powiatu we Włocławku w dniu 
29 kwietnia 2020 r. o godzinie 1105 otworzył obrady XVI Sesji Rady Powiatu we Włocławku.  
Powitał Panie i Panów Radnych, Pana Romana Gołębiewskiego - Starostę Włocławskiego, 
Pana Jana Ambrożewicza – Wicestarostę, Panią Agatę Wojtkowską – Członka Zarządu Pana 
Piotra Krygiera – Sekretarza Powiatu, Panią Jolantę Sakowską - Skarbnika Powiatu.  
Lista zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Rady poinformował, iż  zgodnie z art. 15 ust. 1a ustawy o samorządzie 
powiatowym, obrady rady powiatu są transmitowane on-line i utrwalane za pomocą urządzeń 
rejestrujących obraz i dźwięk. Każda osoba uczestnicząca w obradach rady powinna zapoznać 
się ze stosowną informacją zamieszczoną w BIP oraz na tablicy ogłoszeń dotyczącą ochrony 
danych osobowych.  
 

2. Stwierdzenie quorum 
 
Przewodniczący Rady poprosił radnych o potwierdzenie swojej obecności poprzez włożenie 
karty do czytnika i przyciśniecie odpowiedniego przycisku.  
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że aktualnie w obradach Rady Powiatu bierze udział 19 
radnych, co wobec ustawowego składu Rady Powiatu wynoszącego 21 radnych stanowi 
wymagane quorum, a zatem obrady są prawomocne. 
Wydruk listy obecności stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
   
3. Przedstawienie porządku obrad oraz rozpatrzenie ewentualnych wniosków w sprawie 
jego zmiany. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że XVI Sesja Rady Powiatu we Włocławku została 
zwołania w trybie art. 15 ust. 7 ustawy o samorządzie powiatowym, na wniosek zarządu 
powiat. Starosta przekazał na ręce Przewodniczącego Rady uchwałę nr 237/20 Zarządu 
Powiatu we Włocławku z dnia 22 kwietnia 2020 r. w sprawie zwołania sesji Rady Powiatu we 
Włocławku zawierającą ustalony porządek obrad oraz projekty uchwał Rady Powiatu 
dotyczące realizacji tego porządku.  
Pozytywna ocena formalna przekazanych materiałów zobowiązała Przewodniczącego Rady 
do zwołania XVI Sesji Rady Powiatu we Włocławku na dzień przypadający w ciągu 7 dni od 
dnia złożenia wniosku. Wniosek został mi doręczony w dniu 22 kwietnia 2020r. Informuję, że 
zwołanie Sesji w tym trybie wyłączyło wymóg posiadania przez projekt uchwały opinii 
odpowiedniej komisji rady, o czym stanowi paragraf 30 ust. 2 Statutu Powiatu.  
Przewodniczący Rady poinformował, że do zmiany porządku obrad sesji zwołanej na 
wniosek Zarządu Powiatu, stosuje się przepis art. 15 ust. 2, co oznacza, że  Rada Powiatu, 
w trakcie sesji, może wprowadzić zmiany w porządku obrad bezwzględną większością 
głosów ustawowego składu Rady, przy czym dodatkowo wymagana jest zgoda 
wnioskodawcy (Zarządu Powiatu). W przypadku braku takiej zgody, wniosek staje się 
bezprzedmiotowy i nie podlega głosowaniu.  
Przewodniczący Rady poinformował, że Zarząd Powiatu wniósł o uzupełnienie porządku 
obrad o: 
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 autopoprawkę do projektu uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu we Włocławku 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na 
lata 2020 – 2027 wraz z tekstem jednolitym,  

 autopoprawkę do projektu uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu we Włocławku 
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2020 wraz z tekstem 
jednolitym.  

Wniosek zarządu powiatu oraz uzasadnienie faktyczne radni otrzymali w dniu dzisiejszej 
sesji.  
Wniosek zarządu powiatu oraz uzasadnienie faktyczne stanowią załącznik nr 3 do niniejszego 
protokołu.  
Na obrady przybyli radna Pani Ewa Kończyńska oraz radny Pan Dawid Dalmann. 
Przewodniczący Rady poprosił radnych o potwierdzenie swojej obecności. W obradach 
uczestniczyło 21 radnych. 
Wydruk listy obecności stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Rady przystąpił do przegłosowania zmian zaproponowanych przez zarząd 
powiatu.  Jednocześnie przypomniał, że procedura głosowania wygląda w ten sposób, że 
przystępując do głosowania radni są zobowiązani do przyciśnięcia odpowiedniego przycisku 
na pulpicie, to jest odpowiednio „za” – zielony przycisk z literą Z , „przeciw” – czerwony 
przycisk z literą P, „wstrzymuję się”  – żółty z literą W.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania nad uzupełnieniem punktu 10 
zmienionego porządku obrad XVI sesji o  autopoprawkę do projektu uchwały o zmianie 
uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2020 – 2027 (tekst jednolity). Przewodniczącego 
Rady poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za-20 
Przeciw-0 
Wstrzymało się -0 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu  postanowiła o uwzględnieniu w porządku 
obrad autopoprawki do projektu uchwały.  
Przewodniczący Rady przystąpił do  procedury głosowania nad uzupełnieniem punktu 11 
zmienionego porządku obrad XVI sesji o autopoprawkę do projektu uchwały o zmianie 
uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 
Włocławskiego na rok 2020 (tekst jednolity).  
Przewodniczący Rady poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za-21 
Przeciw-0 
Wstrzymało się -0 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu  postanowiła o uwzględnienie 
w realizowanym porządku obrad autopoprawki  do projektu uchwały.   
Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem – czy któryś  z uprawnionych podmiotów 
chciałby w tej chwili zgłosić wniosek o uzupełnienie lub zmianę ustalonego porządku obrad 
XVI sesji ?  
Radny Kazimierz Kaca poparł wniosek zarządu. Według radnego słuszne jest stanowisko 
zarządu, ponieważ komisje się nie odbywają i to jest bardzo dobre rozwiązanie. Na sesji radni 
mogą nad tymi tematami głosować. W czasie epidemii należy zwiększyć uprawnienia 
Zarządu Powiatu we Włocławku, a Rada Powiatu we Włocławku podczas sesji powinna 
zaakceptować kierunki przedstawione przez zarząd. Radny powiedział, że Klub Radnych 
Wspólnoty Samorządowej nie chce zmieniać porządku obrad, ale zgłosić do budżetu wniosek. 
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Radny dokładnie zapoznał się z budżetem i wysokością środkówi, które przyszły z Urzędu 
Marszałkowskiego na dps-y. Klub zgłasza wniosek do zarządu o uwzględnienie możliwości 
przeznaczenia do dps-ów, jak i domów dziecka kwoty 1000 zł netto dla każdego pracownika. 
Radny wie, że przyszły środki z Urzędu Marszałkowskiego i planowany jest dodatek na okres 
3 miesięcy w kwocie 1000 zł. Byłaby to kwota 300 000-400 000 zł na ten okres czasu.  
Przewodniczący Rady powiedział, że w tym temacie dyskusja odbędzie się  we właściwym 
punkcie dotyczącym budżetu, ponieważ radny nie złożył wniosku formalnego.  
Wobec braku propozycji zmian i uzupełnienia porządku obrad, Przewodniczący Rady 
stwierdził, że porządek obrad XVI sesji składa się z 18  punktów i przystąpił do realizacji 
porządku obrad dzisiejszej sesji.  
Porządek obrad stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady poinformował, że w obradach dzisiejszej sesji, z uwagi na ograniczenia 
w związku z wystąpieniem stanu epidemii, nie biorą udziału kierownicy jednostek. Na 
pytania radnych odpowiedzi będzie udzielał Zarząd Powiatu, ewentualnie pytania zostaną 
przekazane właściwym odbiorcom i odpowiedzi zostaną udzielone na piśmie.  

 
4. Przyjęcie protokołu nr XV/20 z dnia 20 marca 2020 r. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z paragrafem 27 ust. 1 pkt 3 Statutu 
Powiatu Włocławskiego został sporządzony protokół z obrad XV Sesji, który był do wglądu 
w Biurze Rady i Ochrony Informacji oraz w Biuletynie Informacji Publicznej.  
Do dnia dzisiejszego nie zgłoszono zastrzeżeń lub poprawek do protokołu.  
Wobec braku głosu sprzeciwu, Przewodniczący Rady stwierdził,  że rada powiatu przyjęła 
protokół nr  XV/20 z dnia 20 marca 2020 r. 
 
5. Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 
20 marca 2020 roku do dnia 21 kwietnia 2020 r. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego 
z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 22 kwietnia 2020 r. do dnia sesji.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z art. 12 pkt 4 ustawy o samorządzie 
powiatowym oraz § 69 Statutu Powiatu – Rada Powiatu rozpatruje sprawozdanie z wykonania 
uchwał rady i jego działalności między sesjami oraz  sprawozdanie starosty z działalności 
zarządu od dnia przekazania radzie sprawozdania zarządu z wykonania uchwał rady i jego 
działalności pomiędzy sesjami do dnia sesji. Radni otrzymali  sprawozdanie Zarządu Powiatu, 
a  w dniu dzisiejszych obrad otrzymali - sprawozdanie Starosty.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy życzą sobie przerwę celem zapoznania ze 
sprawozdaniem Starosty?  
Radni nie zabrali głosu. 
Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania, uwagi do przedstawionego sprawozdania?    
Wobec barku głosu sprzeciwu, Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu we 
Włocławku w dniu 29 kwietnia 2020 r. przyjęła Sprawozdanie Zarządu Powiatu we 
Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 20 marca 2020 roku do dnia 21 kwietnia 
2020 r. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od 
dnia 22 kwietnia 2020 r. do dnia sesji.  
Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 
20 marca 2020 roku do dnia 21 kwietnia 2020 r. stanowi załącznik nr 7 do niniejszego 
protokołu. 
Sprawozdanie Starosty Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 22 
kwietnia 2020 r. do dnia sesji stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
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6. Stan bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu Włocławskiego w 2019 roku. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny 
przedłożyła na dzisiejsze obrady Rady informację dotyczącą stanu bezpieczeństwa 
sanitarnego na terenie Powiatu Włocławskiego w 2019 roku.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad informacją. 
Wobec braku głosu sprzeciwu, Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu we 
Włocławku w dniu 29 kwietnia 2020 roku przyjęła informację na temat stanu bezpieczeństwa 
sanitarnego Powiatu Włocławskiego w 2019 roku. 
Informacja na temat stanu bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu Włocławskiego w 2019 roku 
stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 
 
7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzania sprawozdania finansowego 
Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 
2019 r. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z art. 53 ust. 1 ustawy o rachunkowości 
zatwierdzenie bilansu Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych  
należy do kompetencji Rady Powiatu.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Starosta Włocławski powiedział, że dyskusja odbywa się w ograniczonej formule bez 
zaproszonych gości. Należą się gratulacje dla Pana Dyrektora SPZPS we Włocławku za to, że 
na koniec 2019 roku bilans tej jednostki jest dodatni. Wielokrotnie dyskutowano w momencie 
zmiany kadry zarządzającej tej jednostki. Na przełomie kwietnia/maja SPZPS miał realną 
stratę minus 400 000 zł. Zakładowi udało się uzyskać dodatni wynik. Obecna sytuacja 
jednostki wygląda tak, że kontrakt wykonywany jest w około 25%. W poprzednim czasie 
fakturowanie do NFZ wynosiło około 1 100 000 zł – 1 200 000 zł, a w ostatnim miesiącu jest 
to kwota około 300 000 zł. Pokazuje to ogromne problemy z jakimi zderzy się służba zdrowia 
w kraju. Zostało wydane rozporządzenie Ministra Zdrowia, że rzeczywiście można wystawiać 
fakturę  w/w wysokości 1/12 kontraktu za każdy miesiąc. Na te chwilę po ustaniu pandemii te 
świadczenia trzeba będzie odrobić. Starosta uważa, że nie jest to realne. Szukane są inne 
rozwiązania. SPZPS we Włocławku jest jedynym podmiotem leczniczym, który złożył 
wniosek w ramach tarczy antykryzysowej. Obecnie oparte jest to o dwa ministerstwa czy tą 
jednostkę można uznać za przedsiębiorcę i to wsparcie będzie się należeć. Premier ogłosił, że 
będzie można wznawiać usługi rehabilitacyjne. Do normalnego wykonywania kontraktu 
jednostka będzie wracać długi okres. W okresie pandemii jest to jedyna jednostka 
specjalistyczna w regionie, która zachowała ciągłość funkcjonowania. Obsługuje pacjentów 
jako porady telefoniczne, prowadzi telemedycynę. Większość prywatnych firm 
funkcjonujących w regionie o podobnym zakresie było zamkniętych. Starosta wyraził 
nadzieję, że uda się rozwiązać te problemy.  
Wobec braku dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem 
procedury głosowania, poprosił  o uzupełnienie paragrafu 2 projektu uchwały, gdzie jest 
mowa o wejściu w życie uchwały daty – 29 kwietnia 2020 r.  
Przewodniczący Rady przystąpił do  procedury głosowania w sprawie podjęcia uchwały 
w sprawie zatwierdzania sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego Zespołu 
Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2019 r. 
Wyniki głosowania: 
Za-21 
Przeciw-0 
Wstrzymało się -0 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 10  do niniejszego protokołu. 
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Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 kwietnia 2020 r. w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku za 2019 r. została podjęta.    
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we 
Włocławku za 2019 r. stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 kwietnia 2020 r. w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku za 2019 r. stanowi załącznik nr  12  do niniejszego 
protokołu. 
 
8. Roczne sprawozdanie Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku z wykonanie planu finansowego za 2019 r. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że Samodzielny Publiczny Zespół Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku, na podstawie art. 265 ust. 2 ustawy o finansach 
publicznych przedłożył Zarządowi Powiatu informację z wykonania planu finansowego 
jednostki za 2019 rok. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Wobec braku głosu sprzeciwu, Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu we 
Włocławku w dniu 29 kwietnia 2020 r. przyjęła roczne sprawozdanie Samodzielnego 
Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku z wykonania planu 
finansowego za 2019 r.  
Roczne sprawozdanie Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we 
Włocławku z wykonania planu finansowego za 2019 r. stanowi załącznik nr  13 do 
niniejszego protokołu. 
 
9. Sprawozdanie z realizacji programu promocji zatrudnienia i aktywizacji lokalnego 
rynku pracy za rok 2019. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że radni otrzymali sprawozdanie z realizacji Programu 
promocji zatrudnienia i aktywizacji lokalnego rynku pracy za rok 2019.   
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
Starosta Włocławski poinformował, że Starostwo Powiatowe, jak i Powiatowy Urząd Pracy 
we Włocławku pracowały w okresie pandemii. Prowadzona jest bieżąca obsługa 
interesantów, bezrobotnych, firm. W tym momencie realizowanych jest wiele ważnych spraw. 
Starosta poprosił radnych o przekazanie tych informacji mieszkańcom.  Oprócz tradycyjnych 
form wspierania bezrobotnych w zakresie zakładania działalności, doposażenia stanowiska, 
pracy, staży robót publicznych, które są nieprzerwanie realizowane, urząd stał się 
przedstawicielem dla przedsiębiorców i realizuje dwa działania tarczy antykryzysowej 2.0. 
Jedną rzeczą są to pożyczki dla mikroprzedsiębiorców w  wysokości 5 000 zł, które po 3 
miesiącach prowadzenia działalności będą umarzane. Liczba wniosków z dnia na dzień 
rośnie. Wszystkie wnioski obsługiwane są na bieżąca. Starosta zachęca wszytkach 
przedsiębiorców z terenu powiatu włocławskiego do składnia tych wniosków. Drugim 
aspektem jest wsparcie wynagrodzeń dla przedsiębiorców, którzy mieli stratę w przychodach. 
Są one rozpatrywane na bieżąco. W ciągu 7 dni środki trafiają na konta przedsiębiorców. Na  
realizację tych zadań powiat otrzymał kilkadziesiąt milionów złoty. Na dzień dzisiejszy jest to 
około 30 mln zł, przesunięto środki zabezpieczone z Funduszu Pracy, urząd otrzymał środki 
finansowe z Ministerstwa Pracy i Polityki Społecznej. Była także możliwość wykorzystania 
środków z Funduszy Europejskich, które były w PUP  z przeznaczeniem na te zadania. To jest 
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dopiero początek. Będą dokonywane wszelkie staranności, aby to tak płynnie funkcjonowało 
jak do tej pory. Starosta podziękował Pani Dyrektor PUP we Włocławku oraz pracownikom 
za to  że  w tym trudnym okresie tak sprawnie są obsługiwani bezrobotni i przedsiębiorcy. 
Trwa też proces rejestracji osób bezrobotnych.  
Radny Kazimierz Kaca podziękował Staroście za tą wypowiedź. Radny zwrócił się do Pana 
Sekretarza, że prosił o informacje raz na miesiąc o stanie bezrobocia. Od dwóch miesięcy 
radny nie otrzymał takich informacji. PUP we Włocławka składa takie informacje. Następnie 
radny skierował pytanie do Pana Starosty - jakie jest bezrobocie na dzień dzisiejszy? Radny 
poprosił również, aby na każdej sesji Klub Wspólnoty Samorządowej otrzymywał informację 
jaki jest stan bezrobocia,  ponieważ to jest jedna  z ważniejszych spraw.  
Starosta Włocławski powiedział, że nie poda bardzo dokładnej cyfry, ale w miesiącu marcu 
nie było jakiejś drastycznej zmiany. Z medialnych informacji wynika, że w Polsce była to 
tendencja pozytywna. Realne odczucie kryzysu spowodowanego pandemią będzie przesunięte 
w czasie o 3 miesiące. Liczba osób rejestrujących wzrasta z różnych powodów: część osób 
wraca z zagranicy, pojawiają się pierwsze zwolnienia. O realnym wzroście bezrobocia będzie 
można rozmawiać za 3 miesiące. Obecnie bezrobocie w powiecie włocławskim wynosi 
niecałe 15%. Pierwszym aspektem będzie stan bezrobocia na koniec kwietnia i będzie o tym 
trzeba rozmawiać. Starosta ma nadzieję, że pozytywny wpływ będą miały wszystkie działania 
przedłużające funkcjonowanie dofinansowania stanowisk pracy co powstrzyma 
przedsiębiorców od zwolnień.   
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy mają jeszcze jakieś pytania? 
Wobec braku głosu sprzeciwu, Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu we 
Włocławku w dniu 29 kwietnia 2020 roku przyjęła Sprawozdanie z realizacji programu 
promocji zatrudnienia i aktywizacji lokalnego rynku pracy za rok 2019. 
Sprawozdanie z realizacji programu promocji zatrudnienia i aktywizacji lokalnego rynku 
pracy za rok 2019 stanowi załącznik nr  14 do niniejszego protokołu. 
 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu we Włocławku 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na 
lata 2020 – 2027 wraz z autopoprawką (tekst jednolity). 
  
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy zmian w załączniku nr 1 
i nr 2. W dniu dzisiejszych obrad radni otrzymali autopoprawkę wraz z tekstem jednolitym.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem procedury 
głosowania, poprosił o uzupełnienie paragrafu 3 projektu uchwały, gdzie jest mowa o wejściu 
w życie uchwały daty – 29 kwietnia 2020 r. 
Przewodniczący przystąpił procedury głosowania uchwały wraz z autopoprawką.  
Wyniki głosowania: 
Za-21 
Przeciw-0 
Wstrzymało się -0 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 kwietnia 2020 r. o zmianie uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2020 – 2027 została podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku o zmianie uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2020 – 2027 stanowi załącznik nr  16  do niniejszego protokołu. 
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Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 kwietnia 2020 r. o zmianie uchwały Rady 
Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2020 – 2027 stanowi załącznik nr 17  do niniejszego protokołu. 
 
11. Rozpatrzenie projektu uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu we Włocławku 
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2020 wraz 
z autopoprawką (tekst jednolity). 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy zmian w planie dochodów 
i wydatków na podstawie wniosków dysponentów środków budżetowych.  
W dniu dzisiejszych obrad radni otrzymali autopoprawkę wraz z tekstem jednolitym.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Radny Kazimierz Kaca powiedział, że Klub Wspólnoty Samorządowej nie ma uwag co do 
zmian w budżecie. Radny poprosił o spotkanie dotyczące wniosku w sprawie wsparcia na  
okres 3 miesięcy pracowników wszystkich dps-ów oraz domów dziecka. Radny poprosił 
Panią Skarbnik o przybliżenia jaka kwota została zabezpieczona na wynagrodzenia, a jaka na 
badania. Z informacji wynika, że są to tylko pieniądze dla pracowników dps-ów, a dla 
pracowników dps-ów nie ma przewidzianych żadnych środków z Urzędu Marszałkowskiego.  
Skarbnik Powiatu odpowiedziała, że jeśli chodzi o środki z RPO przeznaczone na 
przeciwdziałanie związane z koronawirsuem to kwota wprowadzona do budżetu dla 
pracowników bezpośrednio pracujących przy podopiecznych to jest kwota 339 000 zł, dla 113 
pracowników, to jest 1000 zł brutto miesięcznie. Jest to ze składkami pracodawcy, funduszem 
pracy, funduszem pomostowym, gdzie występuje okres płacenia na okres 3 miesięcy. Jeśli 
chodzi o testy jest to kwota w wysokości 85 880 zł dla 113 pracowników. Mają być 
wykonane dwa razy testy dla pracowników.  
Radny Marek Jaskulski powiedział, że Pani Skarbnik przekazała, że jest to kwota 1000 zł 
brutto. Radny zapytał, ile wynosi kwota netto? Wśród pracowników dps-ów jest strach przed 
tą chorobą. Pracownicy idą do pracy na 12 godzin i zabierają ze sobą piżamy, ponieważ nie 
wiedzą, czy nie zachorują. W placówkach znajdują się ludzie chorzy. To jest ważne, aby 
dowartościować tych pracowników. Tu szczegóły mogą zadecydować o wynikach tej walki.  
Skarbnik Powiatu odpowiedziała, że to będzie około 500 zł netto.  
Przewodniczący Rady zapytał skąd pochodzą te środki? 
Skarbnik Powiatu odpowiedziała, że te pieniądze pochodzą z RPO, wkład unijny i wkład 
krajowy. 
Radny Kazimierz Kaca powiedział, że nie wspomina się o pracownikach domów dziecka. 
Środki unijne i środki krajowe są w to zaangażowane. Powiat powinien również znaleźć 
środki i uhonorować tych pracowników. W środkach masowego przekazu widać co się dzieje 
w dps-ach. Słuszną decyzja jest to, że dps-y otrzymają to w  pierwszej kolejności. Powiat ma 
cztery dps-y i dwa domy dziecka. Jest to kwota około 300 000 - 400 000 zł. Należy to 
rozważyć. Zadaniem władz z powiatu jest zadbać o tych pracowników. Pojawi się pytanie 
skąd mają wziąć te pieniądze? Dlatego radny wnioskował o spotkanie ze starostą, aby w tym 
temacie rozmawiać. Jest to około 300 000-400 000 zł. Słowo dziękuje, szacunek dla tych 
ludzi byłoby wsparte gratyfikacją finansową. Klub Wspólnoty Samorządowej jest gotowy do 
współpracy.   
Przewodniczący Rady powiedział, że radni powinni być sprawiedliwi i obiektywni.  
Przewodniczący Rady uważa, że pracownicy domów dziecka zasługują na aprobatę, tak jak 
pracownicy dps-ów. Nie można zapominać o pracownikach Starostwa Powiatowego we 
Włocławku. Wydział Komunikacji nie miał przerwy w pracy, pracownicy mają kontakt 
z ludźmi, którzy mają kontakt z osobami z zagranicy. Poprzez zastosowanie odpowiednich 
środków ostrożności i zabezpieczenia nie doszło do zarażenia. Inne urzędy nie pracują jak 
Starostwo Powiatowe Włocławku. Podziękowania należą się również pracownikom Starostwa 
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Powiatowego we Włocławku, m.in. dla: Wydziału Komunikacji, Wydziału Budownictwa oraz 
Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami.   
Starosta Włocławski powiedział, że jeśli chodzi o dps-y i domy dziecka to wszyscy się 
zgadzają, że to jest bardzo trudna i ciężka praca osób tam zatrudnionych. Należą się 
podziękowania zarówno dla kadry zarządzającej, jak i pracowników bezpośrednio 
obsługujących pensjonariuszy, czy też dzieci. Starosta ma tylko cząstkę wiedzy, jak ta praca 
jest problemowa. Były sytuacje interwencyjne umieszczenia dziecka w placówce, 
przeprowadzenie ich badań. Rozwiązywano te problemy w weekendy. Miało miejsce również 
zarażenie w rodzinnym domu dziecka w okresie świątecznym. To również nie była łatwa 
sprawa i też należało ją rozwiązać. Są sytuacje umieszczeń w dps-ach osób odbywających 
hospitalizację. Te problemy są rozwiązywane na bieżąco. Pojawiają się problemy kto i kiedy 
ma robić tym osobom badania, do kiedy mają być wyizolowane. Do tej chwili dyrektorzy 
i pracownicy temu obowiązkowi podołali i starosta ma nadzieję, że dps-y będą wolne od 
koronawirusa do końca tej pandemii. Jeśli chodzi o środki finansowe to podziękowania  
należą się dla Urzędu Marszałkowskiego, który wystąpił z propozycją wsparcia wszystkich 
jednostek opiekuńczych na terenie województwa, zarówno dps-ówjak i zakładów 
opiekuńczych. Dotyczy to również dps-ów znajdujących się na terenie powiatu 
włocławskiego, w tym DPS w Izbicy Kujawskiej.  Na tę chwilę środki będą mogły trafić do 
osób dokonujących bezpośredniej opieki nad tymi osobami. Tak to jest przyjęte w całym 
Województwie Kujawsko-Pomorskim. Analizy osób dokonujących bezpośredniej opieki 
i przedstawienia tych statystyk dokonywali dyrektorzy i to na ich wnioski zostały te osoby 
wskazane. Musiało to być zgodne z obwiązującymi regulaminami organizacyjnymi tam gdzie 
w tych regulaminach do tej pory było najwięcej stricte osób zajmujących się tą bezpośrednią 
opieką najwięcej osób to wsparcie otrzyma. Te środki z budżetu powiatu zostaną wyłożone, a 
następnie będzie oczekiwanie na ich refundacje. To także będzie pewne obciążenie. Jeśli 
chodzi o dalsze osoby, to należy dokonać dogłębnej analizy zarobków osób w dps-ach, osób 
w domach dziecka. Starosta poprosił, aby uchwała została przyjęta w takiej formie, a analiza 
zostanie dokonana. Starosta nie widzi przeszkód, aby przedstawiciel Klubu Radny Wspólnoty 
Samorządowej w tych rozmowach uczestniczył. Na dzień dzisiejszy nie byłoby to technicznie 
możliwie. Musiałoby  się to odbyć na wnioski wszystkich tych jednostek. Należy mieć na 
uwadze jeszcze to, że każde wprowadzenie dodatkowych środków do budżetu dps-u 
w przyszłym roku znacznie podniesie koszt utrzymania mieszkańca. Starosta zaznaczył, że 
nie uważa tego jako argumentu na „nie”, ale trzeba  to rozważyć, aby nie było problemu 
z osobami, które chciałby zamieszkać w dps-ach. Ten argument nie będzie decydujący, ale 
należy w tej kwestii przeprowadzić odpowiednią analizę. Teraz jest taka sytuacja, że 
w SPZPS we Włocławku zostało uruchomione postojowe wynagrodzenie, w jednostce 
w której często zostało obniżone do 80% najniższej krajowej. Jeśli jednostce udałoby się 
odzyskać te pieniądze, to wynagrodzenia zostaną wyrównane z budżetu powiatu. Starosta 
zawsze był zwolennikiem tego, aby ludzi za ciężką pracę wynagradzać i nie widzi problemu, 
aby te środki się znalazły. Starosta poprosił tylko o to, aby dokonano tego po dogłębnej 
analizie wszystkich instytucji powiatowych. Starosta uważa, że praktycznie we wszystkich 
jednostkach pracownicy pracują bardzo ciężko i odpowiedzialnie. Ani Starostwo Powiatowe 
we Włocławku, ani żadna inna jednostka nie zamknęła się nawet na jeden dzień. Należy mieć 
jeszcze świadomość, że wśród dochodów z budżetu powiatu włocławskiego główną  ruchomą 
jest dochód z PIT-u. Dochód był zaplanowany w wysokości około 16 000 000 zł. W  tym 
roku nie zostanie to wykonane. Zostaje wprowadzany 3% fundusz nagród w jednostkach,  
w których tego nie było. Starosta nie będzie robił problemu, aby w odpowiednim czasie był 
on przez dyrektorów wykorzystany. Starosta po długim weekendzie odbędzie spotkanie  
z dyrektorami jednostek, zostanie dokonana analiza budżetów, czy jest w ramach tych 
budżetów możliwość wsparcia osób ciężko pracujących. Co do dalszych dogłębnych zdań 
starosta poprosił, aby wszyscy dokonali analizy i porównania wszystkich jednostek mając te 
wszystkie argumenty, o których starosta mówił przed chwilą.  
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Radny Kazimierz Kaca stwierdził, że o ludziach należy pamiętać, jak trzeba będzie to 
należy zaciągnąć kredyty. W SPZPS są niskie wynagrodzenia, podobnie jak i w administracji. 
Premier RP twierdził, że nie wyobrażą sobie wzrostu wynagrodzeń i nagród. Trzeba spojrzeć 
na rzeczywistość jaka jest w powiecie. Ludzie muszą być obsłużeni, musi funkcjonować 
gospodarka w powiecie i należy podejmować odpowiednie decyzje. Radny powiedział, że 
oczekuje na spotkanie u starosty i zostaną wniesione odpowiednie przemyślenia. Radni chcą, 
aby podziękować tym, którzy w pierwszej kolejności na to zasługują. Taka sytuacja, jaka jest 
dzisiaj, nie była w ciągu ostatnich 20 lat. Radni chcieliby, aby zadbać o pracowników w dps - 
ach i domach dziecka.  Warto tym ludziom pomóc. Jedne ognisko zapalne w jakimś dps – ie 
na pewno więcej będzie kosztować niż zapobieganie. Ze strony Klubu Wspólnoty jest pełne 
poparcie. Zarząd powinien pracować, nie należy stwarzać jakiegoś niebezpieczeństwa. Radni 
są na sesji i jeżeli będą słuszne wnioski, to będą popierane. Na pewno zmieni się system. 
Patrząc na sprawozdanie z sanepidu za rok 2019, to nie ma ono nic wspólnego z obecną 
sytuacją. Jeżeli należy zmienić budżet, to należy tego dokonać a nawet należy zrezygnować 
z jakiejś inwestycji i przełożyć za rok. Drogi i chodniki są w dobrym stanie w stosunku do 
innych instytucji. Radny powiedział, że oczekuje spotkania i podjęcia decyzji. Pracownicy 
oczekują słowa dziękuję, ale również wsparcia finansowego.  
Starosta Włocławski powiedział, że pozostaje w pełnym szacunku dla pracy pracowników 
dps – ów i domów dziecka. Należy dokonać analizy finansowej pod kątem wszystkich 
jednostek organizacyjnych. W trudnym okresie czasu wszyscy pracownicy stają na wysokości 
zadania, zarówno administracyjni,  w SPZPS – ie. Po analizie można podjąć właściwe 
decyzje, mając na względzie argumenty finansowe i budżetowe oraz kosztów funkcjonowania 
jednostek w latach przyszłych. Pan Marszałek na wideokonferencjach, które się odbywają, 
zadeklarował, że będzie szukał kolejnych oszczędności w ramach innych działań 
Europejskiego Funduszu Społecznego i wsparcia powiatu w działalności placówek 
opiekuńczo – wychowawczych, dps – ów. Sprawa dps – ów jest wspomożona.  
Radna Ewa Kończyńska  stwierdziła, że jest za tym, o czym było mówione. Pieniądze, które 
zostały przeznaczone z Unii Europejskiej dla dps – ów, należałoby wykorzystać na 
zwiększenie zatrudnienia. Należy myśleć przyszłościowo. Kiedy doszłoby do zarażenia, to 
pracownicy musieliby się wymienić. Bezpieczeństwo jest też zależne od tego czy robi się 
testy, badania. Jeżeli można byłoby te środki przeznaczyć na badania, to należałoby  je 
wykonywać, żeby nie dopuścić do   tego, aby pracownik przyniósł infekcję do dps – u. Radna 
zapytała czy środki finansowe są przeznaczone tylko na podwyższenie wynagrodzeń 
pracowników czy są również do zatrudnienia pracowników w dps – ach? Radna uważa, że 
sens ma zatrudnienie, żeby pracowali na zmiany. Należy zabezpieczyć mieszkańców dps – 
ów. Na świecie w dps – ach masowo umierają ludzie. Pracownicy są potrzebni, niezbędni 
i trzeba ich wynagrodzić. Pieniądze należy też przeznaczyć na przeciwdziałanie infekcji – 
większa liczba pracowników i wykonywanie testów. Radna zapytała czy można te kwestie 
uwzględnić? 
Radny Marek Jaskulski powiedział, że w budżecie powiatu była zabezpieczona pula 
środków na podwyżki dla pracowników. Radny zapytał czy pracownicy otrzymali już 
podwyżki wynagrodzeń? Jeżeli otrzymali, to czy w Starostwie Powiatowym i we wszystkich 
jednostkach? Są czasami problemy dotyczące finansowania jednostek np.:  PUP, SPZPS. 
Miała być zabezpieczona kwota 300 zł na etat i pracownicy mieli tą kwotę otrzymać na 
początku roku. Sytuacja jest nadzwyczajna. Niektórzy porównują sytuację do stanu 
wojennego. Każda decyzja może złagodzić pewne problemy.  
Radny Jan Ambrożewicz  powiedział, że pytał się przed sesją jaki jest stan epizodyczny na 
terenie Powiatu Włocławskiego oraz sytuacje w dps – ach, domach dziecka. Radny usłyszał, 
że wszystko jest na przyzwoitym poziomie. Przysłuchując się wypowiedziom radnym należy 
wyciągnąć wniosek, że w Powiecie Włocławskim zaczęła panować pandemia. Wszyscy na 
siłę chcą rozwiązać temat za dyrektorów jednostek. Z informacji medialnych wynika, że 
zagrożenie koronawirusem na terenie Powiatu Włocławskiego jest znikome. Świadczy o tym 
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działanie służb do tego powołanych – sanepidu. Wicestarosta nie ma żadnych informacji, że 
na terenie jednostek wystąpiły problemy. Słuchając radnych można dojść do wniosku, że 
zagrożenie COVID – 19 ma się już za sobą i w tej chwili zastanawiają się radni, co zrobić 
żeby sytuację poprawić w jednostkach organizacyjnych. Z informacji medialnych wynika, że 
nadal jest zagrożenie o wysokim ryzyku pandemii COVID – 19. Może się okazać, że w trybie 
pilnym, jak się podzieli pieniądze, to za 3 miesiące nie będzie pieniędzy żadnych, by nawet 
pracownikom, którym słyszenie się te pieniądze należą, zapłacić. Pracownicy Starostwa 
Powiatowego i jednostek organizacyjnych nie otrzymali  żadnych regulacji finansowych, bo 
w tym czasie nastąpiło zagrożenie pandemią COVID – 19. Dobry gospodarz najpierw dba 
o innych a dopiero na końcu o siebie.  Pan Starosta nie podjął takich działań. Do tego tematu 
należy podejść ze zrozumieniem. Wicestarosta jest za tym, o czym mówią radni, ale nie na 
zasadzie, że ta decyzja ma zapaść dzisiaj. Trzeba przeprowadzić analizę i wziąć pod uwagę 
potrzeby, i patrzeć przez aspekt wszystkich potrzeb.  Za chwilę może się okazać, że ośrodki 
zdrowia zostaną zamknięte albo lekarze nie będą przyjmować, bo będą żądać określonych 
pieniędzy. Dyrektorzy nie zgłaszali takich problemów, że pracownicy nie chcą pracować, bo 
mają za niskie wynagrodzenie. Jeżeli by powiat dbał o pracowników przez tyle lat na 
przyzwoitym poziomie, to wynagrodzenia byłyby takie, że nikt obecnie by się nie 
zastanawiał, że ma minimum, tylko miałby trochę więcej. Jeżeli teraz radni się zastanawiają, 
że pracownicy pracują za minimalne wynagrodzenie, to wszyscy powinni posypać głowę 
popiołem, pójść się pomodlić do kościoła za grzechy władzy obecnej i poprzedniej. Byłoby 
wówczas obiektywnie. Dzisiaj zaczyna się tłumaczyć, że pracownicy za mało zarabiają 
i trzeba dawać podwyżki. Wicestarosta jest zadowolony z tego, że radni chcą dać podwyżki. 
Jeżeli będą takie zmiany w  budżecie, to wówczas należy być konsekwentnym i odpowiednie 
środki żeby zostały zabezpieczone.  
Starosta Włocławski odniósł się do wypowiedzi Radnej Kończyńskiej i powiedział, że było 
wyjaśnione na co środki finansowe są przeznaczone przez Marszałka Województwa 
Kujawsko – Pomorskiego. O tym mówiła Skarbnik Powiatu. Ponad 80 tys. zł na dwukrotne 
badanie wszystkich pracowników będących w bezpośredniej obsłudze pensjonariuszy w dps – 
ach.  W dniu dzisiejszym będzie postępowanie mające na celu wybór firmy na pobór 
i wykonanie badań na koronawirusa.  Na 1 pracownika są dwa badania. Dla 113 osób dodatki 
w wysokości 1000 zł brutto. Co do zatrudnienia, to można to robić, ale trzeba mieć 
świadomość, że w przyszłych latach znacznie wzrośnie koszt utrzymania mieszkańca w dps – 
ie, który obecnie nie jest niski, bo wynosi ok. 4000 zł – 4500 zł. Jest problem w Gminnych 
Ośrodkach Pomocy Społecznej z umieszczaniem i opłacaniem kosztów utrzymania 
mieszkańca. Problem może się pogłębić po kryzysie, znacznie mogą się obniżyć dochody 
samorządów. Należy patrzeć się długofalowo na funkcjonowanie Starostwa i jednostek 
organizacyjnych. Na pytanie radnego M. Jaskulskiego w sprawie podwyżek – Pan Starostwa 
powiedział, że zwyczajowo podwyżki były uruchamiane w miesiącach marzec – kwiecień, 
często z wyrównaniem od stycznia. W tym roku zbiegło się to z wybuchem pandemii 
i dlatego nie zostały uruchomione. Było kilka powodów. Starosta będzie się patrzył zawsze na 
interes wszystkich pracowników. Nieetycznym byłoby danie podwyżek w jednej jednostce, a 
w drugiej jednostce obniżenie wynagrodzenia do 80%. Pan Starosta stwierdził, że tych 
podwyżek nie wyklucza, po dokonaniu dogłębnej analizy, po ustaniu pandemii, po audycie 
środków finansowych, wpływów z PIT, innych dotacji, subwencji itp. Wszystkie samorządy 
są w niepewnej sytuacji. Radni w swoich wypowiedziach mówią, że wielu ludzi traci pracę, 
dochód. Nieetyczne byłoby, aby w takim momencie uruchamiać podwyżki wynagrodzeń. 
Wynagrodzić kogoś za pracę w tym trudnym okresie może odbyć się w innych formach – 
nagrody itd. Należy odpowiedzialnie dokonać analizy środków finansowych, funkcjonowania 
jednostek organizacyjnych.  Prawo opozycji jest żeby dać pewnym grupom podwyżki 
wynagrodzeń. W okresie dwuletnim uruchomiona została większa suma podwyżek 
wynagrodzeń dla wszystkich pracowników niż było to w okresie 5 lat za poprzedniej władzy. 
Pan Starosta stwierdził, że nie wyklucza podwyżek we wszystkich jednostkach po dogłębnej 
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analizie, ustaniu pandemii. Pan starosta nie zmienia swojego zdania nt. dps – ów. Należy 
pamiętać o zasadach funkcjonowania dps –ów w latach przyszłych. Starosta wyraził nadzieję, 
że znajdą się kolejne środki w RPO i być może kolejne osoby z dps – ów, jednostek 
opiekuńczo – wychowawczych mogliby otrzymać wsparcie. Ułatwiłoby to życie w trudnym 
okresie czasu.  
Radny Wojciech Rudziński zapytał w dps – ach wynagrodzenia osób pracujących na tych 
samych stanowiskach (podobnych) są takie same? Czy są duże rozbieżności w zależności od 
budżetu dps – u i jego rodzaju? 
Radny Roman Tomaszewski zapytał, jak duża pomoc z Urzędu Marszałkowskiego wpłynęła 
do Powiatu Włocławskiego? Kto decydował o tym, że to ma być kwota 1000 zł na każdego 
pracownika i  że mają być wykonane dwa testy na jednego pracownika? Według wyliczeń 
radnego wynika, że jest to kwota  424 000 zł. Ile rzeczywiście Powiat otrzymało środków? 
Czy tylko te cele mają być realizowane, a  nie inne?  Nikt z radnych nie jest za tym, aby 
w tym momencie robić podwyżki dla pracowników. Dla tych, którzy narażają własne życie, 
wykonują swoje obowiązki służbowe czy inne mogliby otrzymać nagrody lub inną formę.  
Radny Wojciech Zawidzki powiedział, że dofinansowanie niektórych pracowników może 
być po dogłębnej analizie. Radnym chodzi o to czy budżet powiatu jest w stanie tym, którzy 
w czasie pandemii ponoszą większe ryzyko, mają większą ilość pracy, dokonać wspomożenia  
przez określony okres czasu.   
Starosta Włocławski powiedział, że zarząd dokona dogłębnej analizy. Najbardziej 
bezpośrednio narażone osoby są te, które pracują w dps – ach przy mieszkańcach. Są te osoby 
dowartościowane przez Marszałka Województwa Kujawsko – Pomorskiego. Będą przekazane 
środki finansowe. Wszyscy pracownicy wszystkich jednostek wypełniają swoją rolę. Zostanie 
dokonana analiza średnich wynagrodzeń pracowników we wszystkich jednostkach. Takie 
dane będą mogły być przekazane radnym bez danych osobowych. Były różnice 
w wynagrodzeniach. Trzeba było wyrównywać wynagrodzenia w związku ze wzrostem 
najniższego wynagrodzenia. W niektórych jednostkach była to jedna osoba a w innych np. 14 
osób. Na pytanie radnego Pana Tomaszewskiego pan Starosta poinformował, iż są 3 
komponenty – 113 osób po 1000 zł, tj. 339000 zł na dodatki przez 3 miesiące dla osób 
bezpośrednio pracujących przy pensjonariuszu, 86000 zł dla 113 osób na dwukrotne testy 
immunologiczne. Taką decyzję podjął Urząd Marszałkowski w Toruniu, że takie ilością mają 
być przeprowadzone. W dniu dzisiejszym będzie zapytanie zarówno na testy 
immunologiczne, jak i przeciwciała. Test na przeciwciała może pokazać to, że dana osoba jest 
odporna na koronawirusa lub go przeszła. Jest to koszt ok. 80 zł - 100 zł. Jeżeli będzie 
konieczność, to powiat dołoży środków finansowych. Marszałek mówił, że szuka następnych 
środków finansowych na kolejne testy bądź wynagrodzenia dla kolejnych osób. Pan Starosta 
podziękował za zdanie na temat podwyżek. Nie jest to czas na taką dyskusję. Jeżeli sytuacja 
finansowa będzie dobra, to nie będzie problemu, żeby w drugiej połowie roku zrealizować 
podwyżki dla pracowników. Pan Starosta nie wywołał tej dyskusji, stara się odpowiadać na 
pytania. Pan Starosta wniósł do Rady Powiatu o poparcie zmian w budżecie powiatu. Należy 
brać pod uwagę to, że można nie zrealizować w pełni dochodów z PIT-u. Powiat Włocławski 
uzyskał największe dofinansowanie pod względem kwot, jak i finansowym w ramach 
Funduszu Dróg Samorządowych. Jest to kwota ok. 5 mln zł na drogę powiatową Boniewo – 
Izbica Kuj. na odcinku gminy Boniewo. Pan Starosta chciałaby, aby kolejne drogi z listy 
rezerwowej otrzymały dofinansowanie. Droga w Lubaniu jest na liście rezerwowej i być 
może otrzyma dofinansowanie w wysokości 50%. Jeśli żadne samorządy nie zrezygnowałyby 
z realizacji przedsięwzięć z listy rezerwowej, to 22% oszczędności we wszystkich przetargach  
pozowałaby na wejście kolejnej drogi. Są informacje, że samorządy borykają się 
z problemami, że będą rezygnować z inwestycji. Być może uda się otrzymać dofinansowanie 
na kolejną drogę. Realizowane są obecnie 4 inwestycje, w tym jedna ma wsparcie. Jeżeli uda 
się wprowadzić 3 inwestycję z dofinansowaniem, to będzie ogromny sukces. W przeszłym 
tygodniu będą ogłoszone przetargi na nakładki i chodniki. Cena czystego asfaltu kosztowała 
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na początku 2020 r. 1400 zł a obecnie 800 zł – 900 zł. Budżet powiatu jest na przyzwoitym 
poziomie i warto obecnie realizować inwestycje, aby wspierać lokalnych przedsiębiorców. 
Powiat otrzymał wiele słów uznania, że umowy zostały podpisane, że dało się pracę 
przedsiębiorcom, podwykonawcom z naszego terenu. Obecnie trwają prace kubaturowe 
w Chodczu. Odbędzie się techniczny odbiór boiska, w Izbicy Kuj. – budynek administracyjny 
uda się skończyć zgodnie z planem. Udało się też pozyskać środki z Ministerstwa Cyfryzacji  
na zakup tabletów dla młodzieży ze szkół ponadpodstawowych – 118 zestawów. Powiat 
wspólnie z samorządem Chocenia realizują miejsca kwarantanny. Część środków zwraca 
Wojewoda Kujawsko -  Pomorski, część z własnego budżetu, z rezerwy na zarządzanie 
kryzysowe. Powiat dokłada 11,5 tys. zł na projekt inwestycji w DPS w Rzeżewie. Kluczowa 
sprawa dla samorządu powiatu, to wprowadza się środki finansowe w wysokości 350 tys. zł 
na opracowanie dokumentacji projektowej na budowę Posiarkowego Centrum Zdrowia. Są 
uregulowane sprawy własnościowe, prawo dysponowania nieruchomościami na cele 
budowlane.  Nie wiadomo z jakich środków będzie można skorzystać i gdzie uda się 
pozyskać wsparcie. Mówi się o utworzeniu funduszu na służbę zdrowia. Dokumentacja musi 
być opracowana i dążyć do realizacji inwestycji. W przyszłym tygodniu będzie ogłoszone 
zamówienie publiczne, aby w ciągu kilku miesięcy mieć dokumentację i być gotowym na  
realizację inwestycji, cały czas szukając wsparcia zewnętrznego, dokonując analizy jej 
możliwości, inaczej z tym zadaniem nie będzie można ruszyć. Pan starosta wniósł do Rady 
o poparcie zmian w budżecie. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy chcą zabrać głos w dyskusji?  
W związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady poprosił 
o uzupełnienie paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 29 kwietnia 
2020 r.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania wraz z autopoprawką. 
Wyniki głosowania: 
Za – 21 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0   
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia  29 kwietnia 2020 roku o zmianie uchwały Rady Powiatu 
we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2020 została 
podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku o zmianie uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2020 stanowi 
załącznik nr 19 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia  29 kwietnia 2020 roku o zmianie uchwały 
Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 
2020 stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu.  
 
12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zadań, na które przeznacza 
środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2020 roku.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy przeznaczenia środków 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w kwocie 642.561 zł na 
realizację zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej w 2020 roku. Do projektu 
uchwały dołączona jest, do wiadomości, opinia Powiatowej Społecznej Rady ds. Osób 
Niepełnosprawnych we Włocławku. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
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W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady poprosił o uzupełnienie 
paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 29 kwietnia 2020 r.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania i poprosił o przyciśnięcie 
odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 21 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0   
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia  29 kwietnia 2020 r. w sprawie określenia zadań, na 
które przeznacza środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 
2020 roku została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie określenia zadań, na które 
przeznacza środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2020 
roku stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia  29 kwietnia 2020 r. w sprawie określenia 
zadań, na które przeznacza środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w 2020 roku stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu.  
 
13. Informacja Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku oraz 
Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku z realizacji Powiatowego 
Programu Działań na rzecz osób niepełnosprawnych na lata 2016 – 2025 za rok 2019.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że radni otrzymali informację z wykonania Powiatowego 
programu działań na rzecz osób niepełnosprawnych na lata 2016-2025 za rok 2019.  
W informacji podane są dane dotyczące działań prowadzonych przez Powiatowe Centrum 
Pomocy Rodzinie we Włocławku oraz działań prowadzonych przez Urząd Pracy we 
Włocławku w roku 2019. Do informacji dołączony jest, do wiadomości,  protokół Nr 2/2020 
z  posiedzenia Powiatowej Społecznej Rady ds. Osób Niepełnosprawnych we Włocławku 
z dnia 29 stycznia 2020 r.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożoną informacją. 
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 29 kwietnia 2020 roku 
przyjęła informację Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku oraz 
Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku z realizacji Powiatowego Programu 
Działań na rzecz osób niepełnosprawnych na lata 2016 – 2025 za rok 2019.  
 
Informacja Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku oraz 
Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku z realizacji Powiatowego Programu 
Działań na rzecz osób niepełnosprawnych na lata 2016 – 2025 za rok 2019 stanowi załącznik 
nr 24 do niniejszego protokołu.  
 
14. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ogłoszenia zasad 
postępowania w sprawach udzielania dotacji celowych podmiotom uprawnionym do 
wykonywania ratownictwa wodnego.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmian w uchwale dotyczącej 
ogłoszenia zasad postępowania w sprawach udzielania dotacji celowych podmiotom 
uprawnionym do wykonywania ratownictwa wodnego. 
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Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady poprosił o uzupełnienie 
paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 29 kwietnia 2020 r.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania i poprosił o przyciśnięcie 
odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 21 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia  29 kwietnia 2020 r. zmieniająca uchwałę w sprawie 
ogłoszenia zasad postępowania w sprawach udzielania dotacji celowych podmiotom 
uprawnionym do wykonywania ratownictwa wodnego została podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniająca uchwałę w sprawie ogłoszenia 
zasad postępowania w sprawach udzielania dotacji celowych podmiotom uprawnionym do 
wykonywania ratownictwa wodnego stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu.  
że uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia  29 kwietnia 2020 r. zmieniająca uchwałę 
w sprawie ogłoszenia zasad postępowania w sprawach udzielania dotacji celowych 
podmiotom uprawnionym do wykonywania ratownictwa wodnego stanowi załącznik nr 27 do 
niniejszego protokołu. 
 
15. Sprawozdanie z planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej na rok 2019. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, iż Komisja Rewizyjna sporządziła za rok 2019 
sprawozdanie z realizacji planu pracy i kontroli za rok 2019.  
Przewodniczący poprosił Panią Barbarę Wałęsę – Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 
o przedstawienie prac nad sprawozdaniem.  
Pani Barbara Wałęsa – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformowała,  iż Komisja 
w dniu 25 lutego 2020 r. opracowała sprawozdanie z realizacji planu pracy i kontroli Komisji 
Rewizyjnej za 2019 r. Szczegółowa informacja została przedstawiona w sprawozdaniu. 
Komisja jednogłośnie przyjęła sprawozdanie i przedłożyła Wysokiej Radzie do 
zatwierdzenia.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem.  
Radni nie podjęli dyskusji.   
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 29 kwietnia 2020 r. przyjęła 
Sprawozdanie z planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej na rok 2019. 
Sprawozdanie z planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej na rok 2019 stanowi załącznik nr 
28 do niniejszego protokołu. 
 
16. Sprawozdanie z działalności Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska  Rady 
Powiatu we Włocławku w 2019 roku. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że  Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska  
sporządziła za rok 2019 sprawozdanie ze swojej działalności.  
Przewodniczący poprosił  Pana Wojciecha Rudzińskiego – Przewodniczącego Komisji 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska  o przedstawienie prac nad sprawozdaniem.  
Pan Wojciech Rudziński – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska  
poinformował, iż komisja w dniu 25 lutego br. opracowała i jednogłośnie przyjęła projekt 
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sprawozdania z działalności Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Powiatu we 
Włocławku  w 2019 r.   
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem.  
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 29 kwietnia 2020 r. przyjęła 
Sprawozdanie z działalności Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska  Rady Powiatu we 
Włocławku w 2019 roku. 
Sprawozdanie z działalności Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska  Rady Powiatu we 
Włocławku w 2019 roku stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu.  
 
17. Oświadczenia radnych. 
 
Przewodniczący Rady przypominał, że w ramach realizacji tego punktu mogą być 
wygłaszane lub składane na piśmie do protokołu wyłącznie oświadczenia radnych. 
Przypominam, że interpelacje i zapytania składane są na piśmie do przewodniczącego rady, 
który przekazuje je niezwłocznie staroście.  
Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś z radnych chciałby wygłosić lub złożyć na piśmie do 
protokołu oświadczenie?  
Radni nie złożyli oświadczeń.  
 
18. Zamknięcie XVI Sesji Rady Powiatu we Włocławku.  
 
W związku ze zrealizowaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady w dniu 29 kwietnia 
2020 r. o godzinie  1250 zamknął XVI Sesję Rady Powiatu we Włocławku.     
  
 

Przewodniczący Rady   
 

Zygmunt Stanisław Wierzowiecki   
  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ze Starostwa Powiatowego we Włocławku protokołowały: 
 1) Katarzyna Dąbrowska – Czerwińska ………..….  
 2) Marta Grzegórska ………………………………. 
 
 


